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    ROČNÍK  XXXI 

obecní zpravodaj         LÉTO 2025 

Milí spoluobčané,  
je za námi už polovina roku 2025 a já bych se s Vámi ráda rozdělila o to, co se na obci za tuto dobu událo. Začátek 
roku je vždy spíše ve znamení příprav a plánů, protože nic není jen tak a rychle. Jiné to je ale v květnu nebo červnu. 
 

Květen - KONTEJNÉROVÉ WC NA HŘIŠTI ZA ŠKOLOU  
V loňském roce byla možnost požádat SZIF o dotaci přes MAS Pohoda venkova. Podali jsme žádost na kontejnerové 
WC jako zlepšení zázemí při pořádání akcí na hřišti. Obdrželi jsme krásných 280.000 Kč. 

 

Květen a červen - NOVÁ LÁVKA K ŽIDOVSKÉMU HŘBITOVU 
Již delší dobu tato lávka chátrala nejen vlivem přírodních podmínek, ale především stářím. Zastupitelé rozhodli o 
jejím nahrazení lávkou novou. Po různých debatách o její podobě, bylo rozhodnuto zhotovit lávku opět dřevěnou na 
pevných základech. Dřevo je pořízené z lesů Colloredo - 
Mannsfeld, práci odvedla včetně namoření a nařezání 
dřeva k naší spokojenosti firma Štěpánek Opočno.  
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SETKÁNÍ RODÁKŮ VRÁMCI OSLAV 140 LET SDH PODBŘEZÍ 
K oslavám a k setkání rodáků byly připraveny prezentace spolku v základní škole, a nejen k poslechu nám zahrála 
Valanka a písničkář Pavel Helan, skupina Dynamic a bylo přichystáno ještě hodně doprovodných akcí. I přes nepřízeň 
počasí si celý den všichni užili. 
 
 

Červen – NÁVŠTĚVA KOMISE VESNICE ROKU 
V úterý 10. června k nám přijela hodnotící 
komise, které jsme naši vesničku představili. 
Je toho hodně, co můžeme ukázat, ale v čase 
dvou hodin toho moc nestihnete.  Za hojné 
účasti místních občanů jsme mohli ukázat, jak 
se u nás žije a jaké to tady máme. Děti ze ZŠ 
předvedly něco málo ze svého umu a talentu. 

A za to vše jsme byli oceněni 2. místem.  

Bylo moc milé se všemi na přípravách, 
plánech a  realizaci spolupracovat.  
Ještě jednou děkuji          . 

 
A co je před námi? 
V současné době máme vysoutěženého zhotovitele na opravu obecního domu ve Lhotě, která začne v září a bude 
trvat do prosince 2026. Je to pro nás opět velká akce pro dobrou věc. 
Také nás čeká revitalizace prostoru kolem pomníku. Keře a stromy jsou již vyžilé a prostor potřebuje oživit. 
V knihovně dojde k výměně počítačové techniky, na kterou nám přispěl Královéhradecký kraj částkou 40.300 Kč. 
 

Před námi jsou smělé plány, které budeme chtít v příštích letech realizovat pro blaho nás všech. 
 

Chtěla bych Vám popřát hodně zdraví, krásné dovolené nebo volné dny, a hlavně ať se z každé cesty dobře, 
v pořádku vrátíme. 
                                                                                                                                                                                                                                                                 To Vám ze srdce přeje Ester Horáková, starostka 
 

 

 

 

Životní jubilea:                                                           Narodili se:   
           Blažková Sofie             Lhota Netřeba              03.04.2025  

  Červenec           Věříšová Magdaléna            Chábory              26.04.2025 
Stodůlka Josef               Podbřezí 81 let   Rodičům gratulujeme. 

              Abelová Jitka              Podbřezí 70 let                                      
                                                                                                                                Úmrtí: 
 Srpen                           Krejčová Blanka          Lhota Netřeba              14.05.2025 
              Plištilová Růžena            Lhota Netřeba  86 let               Čest její památce. 
              Doležalová Jaroslava     Lhota Netřeba    84 let      
              Ryšavá Ludmila              Podbřezí 70 let                     Sňatek uzavřeli:            
                                                                                              Ludmila Grimmerová  & Miroslav Jarkovský    7.6.2025                                  
                      Září      Novomanželům blahopřejeme.  
 Lišková Miluška              Lhota Netřeba    95 let          
   Endler Miroslav  Podbřezí   88 let                              Zlatou svatbu oslavili: 
 Netíková Anna  Lhota Netřeba  82 let            Stanislav a Ludmila Ryšaví    Podbřezí   14.12.1974 
 Mervartová Lidmila Podbřezí  81 let          Jan a Pavla Tomášovi    Lhota Netřeba  26.04.1975 
 Bílek Václav  Chábory  81 let           Josef a Naďa Novotní             Podbřezí   30.04.1975
                         Gratulujeme. 

    Oslavencům přejeme dobré zdraví!                                                                

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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INFORMACE Z OBCE 

 

Schůze zastupitelstva Obce Podbřezí 

 

 
Schůze ze dne 28.5.2025 
 
ZO schvaluje: 
 

 účetní závěrku Obce Podbřezí za účetní období roku 2024, kterou tvoří rozvaha, výkaz zisků a ztrát a příloha, 

náklady celkem 35.094.451,63 Kč, výnosy celkem 35.965.703,95 Kč, výsledek hospodaření za účetní 

období roku 2024 je přebytek ve výši 871.252,32 Kč 
 závěrečný účet obce Podbřezí za rok 2024 s vyslovením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad 
 účetní závěrku Základní školy a Montessori mateřské školy Podbřezí za účetní období roku 2024, kterou tvoří 

rozvaha, výkaz zisků a ztrát a příloha. Výsledek hospodaření za účetní období roku 2024 je nulový 
 uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální dotace na rok 2025 pro paní Pavlu Pohlovou 

v celkové výši 10.000 Kč 
 uzavření Smlouvy o právu provést stavbu č. 35981 „III/32114 Dobré – Podbřezí“ s Královéhradeckým krajem 

 
 

 
 

Schůze ze dne 25.6.2025 
 
ZO schvaluje: 
 

 ekonomicky nejvýhodnější nabídku na akci „Oprava obecního domu Lhota Netřeba“ od společnosti STATING 
s.r.o., Hradec Králové, IČ: 25963864 s nabídkovou cenou 13.645.385,12 Kč bez DPH 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Velikonoce 
 

I tento rok se jak při dívčí koledě, tak pak při klučičí po Podbřezí procházelo mnoho různých skupinek koledníků. 
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SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 

 

Sportovní klub Skalka 
 
Fotbalový turnaj (16. ročník) 
 

   V sobotu 3. května odpoledne se na hřišti konal turnaj ve fotbale. 
Zúčastnilo se ho celkem 26 hráčů a hráček a takto vysokou účastí se opět potvrdil zájem o tento turnaj. 
Na začátku se hráči a hráčky rozlosovali do jednotlivých týmů: 
  
ALFA TÝM – Lukáš Ehl, Dáša Rybak, Jarda Grimmer, Honza Křepela ml., Kuba Stodůlka 
 

MIŘEN TÝM – Míra Jarkovský, Tereza Preclíková, Vašek Votroubek, František Šabata, Jarda Kubec 
 

OMEGA TÝM – Jirka Hovorka, Pavla Šusová, Tadeáš Hrubý, Kuba Volf, Klára Kubcová 
 

NEBĚHÁME – Miloš Votroubek, Tomáš Hrubý, Dušan Felcman, Lukáš Tláskal, Lucka Kovářová 
 

SIGMA BOYS – Filip Umlauf, Andrej Rybak, Vojta Mňuk, Honza Křepela st., Honza Gregor, Adéla Javůrková   
 
Systém turnaje byl tradiční – nejprve se všichni utkali proti sobě v tabulce, poté dle umístění se odehrál vyřazovací pavouk, 
následně zápas o 3. místo a jako poslední se odehrál finálový zápas.  
Ve finále se utkaly dva nejlepší týmy, a to NEBĚHÁME a MIŘEN TÝM. Finále skončilo 1:1 a o vítězi musely rozhodnout pokutové 
kopy. V těch si nejlépe vedl tým NĚBĚHÁME, který tento rozstřel vyhrál 2:0 a naprosto zaslouženě se stal vítězem celého turnaje, 

jelikož po celou dobu turnaje ani jednou neprohrál  a všem nám ukázal, že to jde i bez ,,běhání‘‘ 😊 Turnaj se opět vydařil a 
budeme se těšit na příští ročník. 
 

Jedinou kaňkou na jinak povedeném turnaji bylo zjištění, že někdo odcizil větší část vybraných peněz za pivo. Nikdy v historii 
pořádání turnajů SK Skalka se toto nestalo. Proto si bohužel jako organizátoři musíme nastavit přísnější opatření při pořádání 
dalších turnajů. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

Výsledky zápasů                    Vítězný tým 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Za SK Skalka Jiří Hovorka 
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Florbalový turnaj 
 

   V sobotu 3. května se v Podbřezí odehrál jubilejní 15. ročník tradičního florbalového turnaje. Letos opět na novém 
víceúčelovém hřišti za školou. Slunce svítilo už od rána a nic nebránilo tomu, aby se 24 zapálených florbalistů rozdělilo do čtyř 
družstev a pustilo do boje o letošní titul. Čtyři týmy – Je to o kontaktech, Kámen-nůžky-papír, Tři minuty lásky a Máme (J)elita – 
se nejprve utkaly ve skupinové části, kde každý sehrál tři zápasy a poté následovalo play-off. 

Je to o kontaktech Tři minuty lásky                Kámen-nůžky-papír  Máme (J)elita  
Jakub Volf  Vladimír Mičian  Filip Umlauf  Jindřich Vojnar 
Daniel König  Vojtěch Mňuk  Matěj Stodůlka  Tomáš Ehl 
Lukáš Tláskal  Jan Gregor  Anna Křížová  Dušan Felcman 
Jakub Touc  Michal Pohl  Václav Kletečka  Jan Křepela 
Klára Kubcová  Tomáš Hrubý  Václav Votroubek František Šabata 
Lucie Kovářová  Martin Votroubek Tadeáš Hrubý  Adéla Javůrková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

# 
Je to o 
kontaktech 

Kámen-nůžky-
papír 

Tři minuty 
lásky 

Máme (J)elita BODY 

Je to o kontaktech 2 2:2 3:1 3:3 5 

Kámen-nůžky-papír 2:2 0 1:6 0:0 2 

Tři minuty lásky 1:3 6:1 2 3:2 4 

Máme (J)elita 3:3 0:0 2:3 5 2 

 
 
   Vyrovnané výsledky v základní skupině, které vidíte v tabulce výše, zaručovaly, že 
nás čeká zajímavé play-off. První semifinále se zdálo být jasnou záležitostí. Tým Je to 
o kontaktech si v prvním poločase doslova smlsnul na Kámen-nůžky-papír a do pauzy 
šel s luxusním vedením 5:0. Jenže druhý poločas přinesl nečekané drama, kdy se tým 
Kámen-nůžky-papír zvedl, zabral a dotáhl skóre až na rozdíl jediné branky. Na 
vyrovnání už však síly nestačily a tým Je to o kontaktech těsně postoupil do finále po 
výhře 6:5. Druhé semifinále mezi Máme (J)elita a Tři minuty lásky nabídlo mnohem 
vyrovnanější podívanou. Po prvním poločase bylo srovnáno 1:1. Ve druhé části našly 
Tři minuty lásky vyšší rychlostní stupeň, a nakonec slavily výhru 4:1. Zápas o třetí 
místo se stal opakováním scénáře z prvního semifinále. Tým Kámen-nůžky-papír 
znovu zaspal začátek, ale opět se dokázal ve druhé půli zvednout. I tentokrát to ale 
nestačilo, a tak se z bronzových medailí radoval tým Máme (J)elita po těsné výhře 5:4. Finále proti sobě postavilo týmy Je to o 
kontaktech a Tři minuty lásky. Oba celky předvedly pohledný florbal s řadou šancí. Rozhodla větší efektivita v zakončení týmu Je 
to o kontaktech, kteří si postupně vybudovali náskok a nakonec zvítězili 5:2. Jak vtipně poznamenal jeden z hráčů vítězného 
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týmu: „Ten název mluví za vše“. Nejlepším střelcem turnaje se s 10 brankami stal Láďa Mičian. Na závěr turnaje proběhlo předání 
diplomů a drobných cen. Velké díky patří všem hráčům za skvělou atmosféru a hladký průběh celého turnaje. 
 

Volejbalový turnaj 
 

   V sobotu 24. května se na hřišti za školou v Podbřezí uskutečnil 14. ročník tradičního volejbalového turnaje, který přilákal 
dvacítku volejbalových nadšenců. Ti byli rozděleni do čtyř týmů, které se nejprve utkaly v základní skupině a poté v tradičním 
play-off. Turnaj odstartoval netradičně už v brzkých dopoledních hodinách, přesto se jeho napínavé vyvrcholení protáhlo až do 
pozdního odpoledne.  
 
Složení týmů: 
Bez Ortézy ani krok: Tomáš Ehl, Zdeněk Volf, Matěj Stodůlka, Kateřina Novotná, Naděžda Umlaufová 
Lakomci, ne machři: Filip Umlauf, Libor Umlauf, Slavomír Bílek, Jana Volfová, Dana Konečná 
Hovo/majami: Jan Křepela, Miloš Novotný, Vojtěch Mňuk, Martina Konečná, Jana Křepelová 
„Náhodně vybraní“: David Kletečka, Václav Kletečka, Karolína Marinoffová, Ladislav Konečný, Jakub Volf 

 
Základní část ovládl s naprostým přehledem tým „Náhodně vybraní“, který ztratil pouhý jeden set a s přehledem si zajistil první 
místo. Zbylé tři týmy si připsaly shodně po jedné výhře, což přineslo vyrovnané bodové ohodnocení a o nasazení do semifinále 
musely rozhodnout vyhrané sety. V prvním semifinále „Náhodně vybraní“ potvrdili roli favorita a bez zaváhání porazili Lakomci , 
ne machři 2:0 na sety a postoupili do finále. Druhé semifinále bylo mnohem 
napínavější. Oba týmy předvedly vyrovnaný výkon a fanoušci si užili třísetovou 
bitvu, která nakonec skončila vítězstvím 2:1 pro tým Bez ortézy ani krok, když 
zvítězili nad Hovo/majami. Zápas o třetí místo přinesl další souboj plný nasazení. 
Tým Lakomci, ne machři se tentokrát nemýlil a po výhře 2:0 získal bronzové 
medaile a na Hovo/majami zbyla nepopulární brambora. Finále bylo důstojnou 
tečkou za celým turnajem. Favorizovaní „Náhodně vybraní“ se sice v průběhu 
zápasu dostali pod tlak týmu Bez ortézy ani krok, ale nakonec prokázali své 
kvality a v rozhodujícím setu dotáhli duel do vítězného konce 2:1 na sety. 
   Turnaj se odehrál v přátelské a sportovní atmosféře, nechyběly napínavé 
momenty, radost z pohybu ani dobrá nálada. Děkujeme všem hráčům za účast a 
těšíme se na další ročník! 
 
 

Divadlo&Rocksorry 
 

   V sobotu 14. června se konal na hřišti v Podbřezí festival pod zámkem, který se nesl ve znamení slunečného počasí, dobré 
nálady, kvalitní kultury a zábavy. Odpoledne, i přes vyšší teploty, přilákalo na místní hřiště řadu návštěvníků, kteří si nenechali 
ujít zdařilé divadelní představení Lakomec od ochotnického divadelního spolku KVT z Opočna. Herci svým výkonem pobavili malé 
i velké diváky a odměnou jim byl uznalý potlesk. 
   Večer se areál proměnil ve scénu plnou hudby. Rocková zábava odstartovala za soumraku a tančilo se až do pozdních nočních 
hodin. Výborná atmosféra, skvělá kapela Rocksorry, chlazené nápoje a chutné občerstvení vytvořily z letošního ročníku opravdu  
vydařený festivalový den v Podbřezí. Děkujeme všem, kteří se podíleli na organizaci i těm, kdo přišli. Bez vás by to nebylo ono! 
 

# 
Bez 
ortézy 
ani krok 

Lakomci, 
ne 
machři 

Hovo/m
ajami 

„Náhodně 
vybraní“ 

BODY 

Bez ortézy 
ani krok 

2 2:0 1:2 0:2 2 

Lakomci,ne 
machři 

0:2 0 2:1 0:2 2 

Hovo/majam
i 

2:1 1:2 2 1:2 2 

„Náhodně 
vybraní“ 

2:0 2:0 2:1 5 6 
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Za SK Skalka Filip Umlauf 

 
 
Skalecké bůro aneb kros - 3. ročník 25.5.2025 
 

    Dne 25. 5. 2025 se uskutečnil v Podbřezí 3. ročník běžeckého závodu pod názvem „Skalecké bůro aneb kros“.  
      Přípravy na tento ročník se neobešly bez výzev v podobě opravy malé lávky pod skautskou chalupou, která byla po velké 
vodě opět shozena do vody, letitá lávka u altánku na stezce k židovskému hřbitovu a zázemí celého závodu. Malá lávka síle 
Zlatého potoka odolala a bylo možné ji usadit na původní místo. Potom, co Doležalovi lávku za pomoci umu a techniky usadili 
na své místo, bylo nutné okolí lávky upravit tak, aby byl zajištěn bezpečný přeběh. Vymleté břehy jsme vysypali a zpevnili 
pomocí kamenů a říčního štěrku. Následně jsme z důvodu vymletého břehu  instalovali i dřevěné zábradlí. Po vyztužení lávky v 
jejím středu jsme si oddychli, že Zlatý potok přeběhneme suchou nohou a nemusíme počítat s  náhradní variantou. Další výzvou 
byla letitá lávka u altánku na stezce k židovskému hřbitovu. Bylo jasné, že letos se bez podepření neobejdeme. Vedle této letité 
lávky obec Podbřezí postavila zcela novou lávku, u které nebyly dokončeny nástupy na lávku. Díky vstřícnému přístupu paní 
starostky jsme dostali povolení, že pokud si zhotovíme provizorní schody, můžeme novou lávku použít. Schody jsme 
sešroubovali z palet tak, aby se nikdo nezranil. Poslední výzvou bylo zajištění zázemí závodu, kdy každoroční místo na hřišti 
nebylo možné použít – rozlučka se svobodou je jen jednou za život a vstřícnost je na místě . Po domluvě s Leošem Jánským a 
paní starostkou jsme mohli využit pro registraci zázemí venkovního posezení a toalety Hostince Skalka. Pro závěrečné 
vyhlašování výsledků a zázemí v cíli jsme pak využili prostranství okolo cíle závodu. 
 

K samotnému závodu. 
    Po chladném a deštivém průběhu týdne byla předpověď počasí na neděli optimistická a slibovala optimální běžecké 
podmínky. Předpověď se splnila do puntíku. Za krásného běžeckého počasí (jasno, sem tam mráček, 16 °C) se před hostincem 
Skalka sešli běžkyně a běžci, kteří byli odhodlaní zaběhnout si členitou krosovou trať o délce 5,02 km se spoustou různých 
povrchů a jedním přeskokem přes spadlý strom. Na startovní listině se mezi ostřílenými běžkyněmi a běžci objevily i nové tváře 
běžkyň a běžců rekreačních včetně dětí, což je krásné a tleskáme jejich odvaze. Vždyť v cíli čekáme na všechny, tak proč to 
nezkusit. 
    Kdo se zaregistroval, obdržel originální číslo a malý dárek. Těsně před desátou hodinou, kdy byla hotová prezentace, se náves  
u Volfů zaplnila nejen 38 odhodlanými běžci, ale i jejich fanoušky. Po krátkém výkladu tratě a poděkování paní starostce Ester 
Horákové za možnost jako první použít pro přeběhnutí Zlatého potoka novou lávku (on to byl vlastně zátěžový test) už nic 
nebránilo závod odstartovat. Z návsi se vyběhlo mezi domky a dál se běželo už po polní cestě směrem na Masty ke Zlatému 
potoku. Po přeběhu opravené lávky čekal na všechny běh po louce, na které byla krásně vysečena stezka. Cestou ke 
skautskému domku na nás čekal první ostřejší kopeček, kde po jeho zdolání a doběhu k silnici z obce Masty na Škutinu 
následovala otočka na cestu ke Lhotě. Zde byla první občerstvovací stanice, kterou bez chybky zajistil Libor Umlauf s  Jirkou 
Zítkem. Spousta běžkyň a běžců ji ráda využila. Kluci zajistili i bezpečnost všech na silnici z Mastů a od Škutiny, za což moc 
děkujeme. Letos se toto místo stalo i fanouškovskou základnou. Náš kamarád a běžec Jarda Chmelař s vnukem udělali za 
pomocí zvonce a mohutného povzbuzovaní tu pravou závodní atmosféru. Jardo moc díky. 
   Po doběhu do Lhoty čekala u zvoničky na běžící druhá občerstvovací stanice, kterou pro ně připravili Tomášovi. Děkujeme za 
tuto podporu a atmosféru, byli jste perfektní. Od zvoničky se běželo po vysečené cestě směrem ke krásně opravenému šedému 
křížku. Dále následovalo klesání ke Zlatému potoku, kde byl připraven poslední kopec vyšperkovaný měřeným úsekem. Pak už 
nás znovu po seběhu vedly červené šipky a bílé fáborky okolo židovského hřbitova podél posezení na novou lávku a nakonec do 
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cíle k jabloni u mostu. V cíli všichni, co zdárně zdolali trať, obdrželi perníkovou medaili. Dále na zúčastněné čekalo občerstvení v 
podobě čaje, vody, ovoce a domácího štrůdlu. Ti, co se umístili na prvním až třetím místě v jednotlivých kategoriích, vystoup ali 
na stupně vítězů, kde z rukou paní starostky Ester Horákové a členek organizačního týmu obdrželi věcné ceny od podporovatelů 
našeho závodu, diplomy a měšec s bůrem.  
   Nemohlo chybět i vyhlášení těch nejrychlejších. Nejlepším mužem se stal Honza Všetička z Kounova, který pokořil vlastní 
rekord trati z roku 2024 a stanovil nový rekord časem 0:19:24. Nejlepší ženou se stala Katka Černíková z běžeckého klubu 
Náchod s časem 0:23:09. Ti obdrželi speciálně jen pro tento závod vyrobenou trofej, ceny od pivovaru Ovipistán a dárkové 
kupony do férové palačinkárny věnované Péťou a Tomášem Cvejnovými z Nutslove. Umístění ostatních v celkovém pořadí          
a v jednotlivých kategoriích je ve výsledkových listinách. Protože se skaleckého bůra nebojí zúčastnit i děti, vyhlásili jsme letos i 
nejmladšího účastníka závodu. Tím se stal Eda Kasper, který od organizátorů obdržel sladkou odměnu. Po vyhlášení následovala 
malá tombola o ceny, které věnovali podporovatelé závodu a organizátorský tým. Všichni jsme si dopoledne moc užil i, což 
potvrzují i komentáře účastníků jak osobně, tak na sociálních sítích a běžeckých aplikacích.  
   Tímto chceme poděkovat všem, kteří se závodu zúčastnili (pro některé to nebylo úplně jednoduché ) včetně běžících nebo 
fandících doprovodů. Poklona dětem, které se tohoto závodu zúčastnily a s úsměvem ve tváři doběhly do cíle.  
   Touto cestou děkujeme Obecnímu úřadu za poskytnutí zázemí a vyvěšení plakátů na sítích, Leoši Jánskému za poskytnutí 
zázemí v hostinci Skalka, skaleckým sportovcům a hasičům za zapůjčení stanu, slunečníků, posezení a za pomoc s organizací.  
  Dále děkujeme všem, kteří přispěli do závodu v podobě cen. A to Katce Staníkové za balení nejrůznějších čajů od firmy 
TEEKANNE, Pétě a Tomášovi Cvejnovým z Nutslove za dárkové kupony do férové palačinkárny, klukům z pivovaru Ovipistán  
z Ledců v podobě drobných dárků pro všechny a ceny pro ty, co vystoupili na stupně vítězů, Hobbymarketu Piskora a syn s  TOP 
drogerií paní Císařové za ceny do tomboly. Také děkujeme firmě PRODIA s.r.o. za zapůjčení centrály. 
   Díky všem občanům Podbřezí a Lhoty Netřeby, kteří nám pomohli s přípravou tratě. Díky také rodinám organizátorů, bez 
jejich pomoci by to opravdu nešlo.  
Speciální poděkování patří pánům Doležalovým za opravu lávky přes Zlatý potok.  
 

Nyní se už můžeme těšit na příští ročník. V květnu 2026 „Ahoj“ na startu.  
 

Za organizátory akce: Petr Touc, Honza Křepela a jejich rodiny. 
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SDH Lhota Netřeba        
 

  Letošní jaro začalo trochu rozpačitě. U našich zahraničních sousedů se rozšířila ošklivá nemoc dobytka: slintavka a 
kulhavka. Protože hrozilo rozšíření této nákazy z veřejně pořádané akce na pozemku, který těsně přiléhá pastvině, 
nemohli jsme si dovolit ohrozit jakýmkoliv způsobem chovy dobytka v našem okolí. Pořádání naší vlajkové akce 
čarodějnic jsme tedy s předstihem a se zamáčknutou slzou v oku odvolali. Tím pádem se většina akcí na jaře roku 
2025 odehrála mimo naší režii a mimo Lhotu Netřebu.  

I když ne tak docela. I my jsme vyvinuli nějaké to úsilí a uspořádali mimo 
jiné další vložený pražský vejšlap. Brzo ráno 12. dubna jsme v menším 
počtu, což ostatně není pro takovéto přesuny zase tak špatné, nastupovali 
do vlaku směr Praha. Tentokrát jsme nenechali pohyb po našem hlavním 
městě jen na našich nohách, ale přesouvali jsme se různými dopravními 
prostředky. Po opuštění hlavního nádraží jsme využili tramvaj a autobus. 
Když jsme od poslední zastávky vystoupali na Dívčí Hrady, připojili se k nám 
ještě zbývající dva účastníci, abychom si společně prohlédli koně 
Převalského volně pobíhající ve dvaceti hektarovém výběhu patřící pod 
pražskou ZOO. Dlouho budeme vzpomínat na cestu takovým mini 
autobuskem zpět z Dívčích Hradů k zastávce Smíchovský hřbitov. Lehce 
cholerické paní řidičce neumožnil jeden osobní automobil odbočit vlevo, a 

to jste měli slyšet… jak to chodí v pražské dopravě. 
Z jejího monologu nelze publikovat snad ani jedno 
slovo a my po té jízdě úzkými klikatými uličkami plnými 
pletoucích se zaparkovaných vozidel, které to také 
schytaly, potichounku vystoupili a byli rádi, že už zase 
stojíme pevně na zemi. Pro povzbuzení lepší nálady 
jsme na Smíchovském hřbitově Malvazinky nejdříve 
zatočili klikou a pustili si z poesiomatu písničku, pak 
našli hrob Karla Gotta, Evy Pilarové a hned vedle i Dana 
Nekonečného. Jak byla sobota, tak se nám tam trochu 

pletli lidi, ale za šumění větru ve větvích jsme zavzpomínali a mohli si dokonce přes QR kód na hrobu Karla Gotta 
stáhnout jeho písničku… Takové je to moderní pietní místo! Pak už jsme se otočili na podpatku a krásně stihli další 
autobus, který nás svezl Na Knížecí. Je tam v ulici Stroupežnického taková pěkná Kavárna, co hledá jméno. Jenže to, 
že je to fajn místo vědí v sobotu snad všichni Pražáci, a tak frontu na místo bychom stáli asi hodinu, což jsme si 
nemohli jaksi dovolit. Popošli jsme k zastávce Anděl a tam se z nouze rychle občerstvili v Paulu. Tramvají jsme 
popojeli na Malostranskou.  
Narvaná tramvaj na Pohořelec už dávala vědět, že bohužel zrovna den našeho výletu byl i den otevřených dveří na 
Pražský hrad. My jsme jen mrkli z vyhlídky u Strahovského kláštera na Prahu a poloprázdnými uličkami došli přes 
Nový Svět, Jelení příkop a zkratkou přes ulici Na Opyši k další vyhlídce nad Starými zámeckými schody. Tady to už 
zase zhoustlo, a tak jsme rychle naskákali do metra a ujeli jsme před davy na Vinohrady a tady pohoda klídek a oběd 
v jídelně za rozumné ceny. 

Po obědě jsme absolvovali exkurzi v Atelieru Pietrova, kde jsme se 
seznámili s procesem vzniku zakázkových svatebních šatů. Zhruba 
polovina účastníků má v podstatě před svatbou, takže to bylo jistě 

inspirativní 😊. Velikonoční trhy na náměstí Míru byly krásné, 
komorní, prosté zahraničních turistů a osvěžující zeleným pivem. 
Pak už nám jen zbývalo popojet na náměstí Jiřího z Poděbrad, 
podejít Žižkovskou televizní věž a Žižkovem skrz park Rajská 
zahrada dojít k vlakovému nádraží, abychom nasedali do vlaku o 
hodinu dříve, než bylo plánováno. Vše jsme i tak stihli podle plánu 
a spokojeně, trošku unaveně dojeli v pořádku domů. 
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   Dne 12. 4 2025 jsme se na svolané schůzce všech našich hasičů rozhodli, že pro tentokrát ponecháme pořadatelství 
čarodějnic na skaleckých sportovcích. Ti se toho ujali velmi zdařile a my moc děkujeme za tento záskok.  

Abychom se přece jenom sešli, připravili Paštovi z čp. 3 hned 
První pátek v květnu. Bylo to milé, že se ujali organizace tohoto 
posezení, zvláště když letošní seznam pořadatelů Prvních pátků 
zeje prázdnotou… Pátek 2. května byl slunečný, i když navečer 
už trochu chladný. Zato při posezení u Paštů je vždy vřelé 
přivítání, výtečné občerstvení a výborná nálada. Nakonec ještě 
při placení studená sprcha, že je vše zdarma, jako dooslavení 

šedesátin pána domu 😊. A pak, že se máme špatně 😊. 

 
   Abychom to vzali časově chronologicky, patří k datu 6. 5. 
2025 odvoz elektroodpadu od plechové garáže nad rybníčkem. 
Zase se sešla spousta vysloužilých myček, sporáků a ledniček a 
vše bylo naloženo za pomoci souseda Vládi Zounara. Tím 
pádem se i pár korun sejde na účtu SDH Lhota Netřeba. 
Děkujeme všem, kdo přivážejí elektroodpad a všem, kdo se 
starají o jeho skladování i expedici. 
   Za lehce podmračeného a velmi chladného rána v sobotu 10. 

května jsme se sešli za hasičskou 
zbrojnicí v Českém Meziříčí, 
abychom vyzkoušeli naši 68 let starou stříkačku a připravenost našich aktivních členů od 19 
do 63 let. Zahřátí výborným gulášem jsme se seznamovali s připraveným zákeřným úkolem 
připásat si a odtáhnout traktorovou pneumatiku cca 30 metrů, a pak teprve vystartovat. 
Honza Křepela to zvládl skvěle a spolu 
s výborným výkonem zbytku družstva 
jsme se nakonec mohli radovat ze 
skvělého 3. místa! Při druhém startu, 

tentokrát v požárním sportu, jsme už takové štěstí neměli a 
ukázalo se, proč se právě pořádají každoročně zkoušky techniky. 
Naše technika, konkrétně rozdělovač nevydržel, a jeho závada 
neumožnila dopravu vody k cíli. Radost z krásného umístění 
v prvním závodě to ale nezkazilo, a proto někteří nadšení 
sportovci slavili do pozdních večerních hodin. Děkujeme za 
vzornou reprezentaci! 
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   Květen byl úplně prošpikovaný hasičskými akcemi, a tak jsme už v pátek 16. instalovali prezentaci Sboru 
dobrovolných hasičů Lhota Netřeba do třídy v prvním patře školy 
v Podbřezí. Využili jsme přítomnost veliké školní televize a pustili na 
ni záznam z naší divadelní hry Noc na Netřebě. Na přivezené naší 
televizi se zatím střídalo cca 3000 fotografií ze života SDH. Dále jsme 
připravili výstavu ocenění, diplomů, pohárů ze soutěží a brožurek 
z našich výletů a vejšlapů. Ke zhlédnutí byla i historická kronika a tři 
panely s popisem, jak jde čas s SDH Lhota Netřeba od roku 2016 
dosud. Takto připraveni jsme v sobotu 17. května v 10:00 vítali první 
návštěvníky. Byla zima, a tak jsme ještě nabízeli Speciální Dobrý 
Horký Lhota Netřebalko punč. Ten bohužel nevydržel nápor 

návštěvníků a došel ještě před ukončením celé akce 😊. To trochu 
předbíhám, protože celá ta sláva začala v sobotu v 8:00 mší 
v místní zámecké kapli a pokračovala průvodem na náves, ve 
kterém se sešlo bezmála sedm uniformovaných lhoteckých hasičů. 
I přes nepřízeň počasí se myslím celá akce vydařila a každý si ji užil 
po svém. Možností bylo velmi mnoho. Od prezentace spolků 
v místní škole a hasičárně přes ukázku hasičů, hudební vystoupení 
až po vrchol večera hasičskou hudební fontánu u rybníka. Byla 
perfektní, děkujeme Vám, hasiči z Podbřezí! 
 

   31. 5. 2025 nás ještě čekala Podorlická rallye, která 
pravděpodobně naposledy prosvištěla naší obcí. Počasí se vydařilo, 
žádná velká nehoda nebyla, a tak jsme si vůni spáleného benzínu i drifty na křižovatkách pěkně užili.  
Před námi je léto roku 2025 a s ním nové zážitky převážně z rodinných výletů a dovolených. Budeme vyhlížet 
pořádání Prvních pátků a podzimní vejšlap.  
 

Léto krásné, pohodové a plné zážitků vám za SDH Lhota Netřeba přeje Petra Petříková. 
 
 
 
 

SDH Podbřezí – Skalka 
 
   Nastalo druhé čtvrtletí roku – JARO. Období většinou krásné, veselé a plné naděje. Pro náš sbor však bylo letošní 
jaro velmi náročné. Událost se střídala jedna za druhou. Takhle nabitý program jsme dlouho neměli. 
   K největším z nich patřily „Oslavy 140 let založení sboru SDH Podbřezí – Skalka, spojené se srazem rodáků.  To nám 
zabralo 2 roky příprav a 1,5 měsíce brigád na vylepšení hasičské zbrojnice, techniky i okolí. Tak dlouho jsme se těšili 
na déšť, aby přišel a on přišel, ale zrovna v tu nejméně vhodnou chvíli - těsně před oslavami. Příroda pookřála, 
zahrádka a slimáci na ní se zaradovali a nám přibyla práce. Ale nejsme žádné „bábovky“ a tak jsme se nevzdali.  
   A pak nastal den „D“ - viz.článek starosty sboru. * 
   Rádi bychom poděkovali všem, kteří se podíleli na knize „Bližnímu k ochraně, vlasti k oslavě“, 
především však starostovi sboru Pavlovi Mervartovi za nápad, sehnání sponzorů, seskupení 
materiálu a vytištění. Velký kus práce stojí za knihou, kterou dle příspěvků vkusně a čtivě sepsal 
pan Jiří Mach. 
   Stejně tak děkujeme těm, kteří: chodili na brigády, naleštili techniku i zbrojnici, nacvičili 
vystoupení s dětmi, zajistili propagační materiál, program, vystupující a občerstvení, postarali se 
o parkoviště, výzdobu a nástěnky, připravili ocenění, dovedli elektrický proud tam, kde chyběl, 
věnovali se hostům, nacvičili fontánu, půjčili pozemky, fotografovali a dodali fotky, poskytli koně 
na vození dětí, dali do pořádku náves, a také těm, kteří se přišli podívat a pobavit se. Věříme, že jste se každý 
nejméně v jedné věci našel. 
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   Současně s přípravami na oslavy se trénovalo na okrskovou prověrku a soutěž. 
Tentokrát se uskutečnila v Českém Meziříčí v sobotu dne 10. 5. a náš sbor 
zastupovalo stále velmi úspěšné družstvo mladých mužů. A aby to v prověrce 
neměli soutěžící vůbec lehké, přidali jim pořádající ještě odtažení pneumatiky velmi 

těžké. Ovšem naši kluci 
se ani trochu nezalekli a 
v okrskové prověrce 
skončili na překrásném 
druhém místě těsně za 
Opočnem. Gratulujeme! V soutěži pak byli čtvrtí. Moc jim 
děkujeme za bezvadnou prezentaci našeho sboru. Jen ať 
drží a vydrží. 
 

   Třetí, neméně důležitou akcí, byla výprava zástupců na Hasičské slavnosti do Litoměřic. Kluci nablýskali techniku i 
sebe a ve čtvrtek 5. června ráno vyrazili s Magirusem směr Litoměřice ve složení: 

Pavel Mervart, Vráťa Cvejn, Zdeněk Doubravský, Tonda Novotný, 
Martin Zítko, Pavel Abel a velitel Libor Kovář. Cesta byla dlouhá, 
ale úspěšně zvládnutá. Program v Litoměřicích je náročný a tak 
chválíme hochy za výdrž.  
   Abychom podpořili naše členy, přátele a rodinné příslušníky, 
vypravil se v sobotu 7. června časně ráno menší autobus se 
zájemci o slavnosti 
a výstavu hasičské 
techniky. Společně 
s námi bohužel 
dorazil i déšť. 
Přesto jsme si 

přehlídku 
praporů, staré i nové techniky, vystoupení mažoretek atd. nenechali 
zkazit a nadšeně vše sledovali a dokonce se s našimi i průvodu 
zúčastnili. Když jsme dorazili na výstaviště, déšť ustal a nám nebránilo 
nic (po občerstvení a osušení v našem pavilonu), abychom si prohlédli 
vystavovanou techniku, zhlédli ukázky, poslechli si výborné koncerty a obdivovali vystoupení hradní stráže. Po 
večerní hudební fontáně (kam se na nás hrabou) a ohňostroji (ten byl fakt super) jsme se plni zážitků vydali domů. 
Druhý den, tj. v neděli, odpoledne v pořádku dorazili i naši milí zástupci. 
   A teď již k poslední akci: „Vesnice roku“. Tentokrát to s přípravami pro sbor bylo jednodušší. Hasičská zbrojnice 
stále jako nová, na techniku nestačil napadat prach, děti vystoupení z oslav ještě nezapomněly. Navíc se přidaly ženy 
hasičky v nápaditých převlecích. Tak dobře společně s ostatními zástupci vesnici prezentovali, že Podbřezí získalo 
nádherné 2. místo v kraji. Děkujeme a gratulujeme. 

 
 
                   Co nás čeká? 
 
       9. srpna    -     Letní zábava na hřišti              
       6. září       -     „Srandamač“ 
 
               Přijďte, těšíme se na vás. 
 
 
Přejeme krásné, sluníčkové a bezstarostné léto.           

 
Za SDH Lenka Mervartová 



ROČNÍK XXXI    LÉTO 2025 
 
 
   Stránka 13 
  
 

  * 
 

   Nastal den „D“, kdy sbor dobrovolných hasičů slavil své kulaté výročí - 140 let od založení. K této příležitosti byla 
vydána kniha, která popisuje činnost sboru od jeho založení v roce 1885. Jedním ze zakladatelů byl majitel skaleckého 
zámku, kníže Colloredo-Mansfeld. V současné době náš sbor, který spadá do okrsku č. 2 Dobruška, čítá 85 členů a 
členek. 
 

   Výroční oslavy založení našeho sboru byly spojeny se setkáním rodáků. Program byl 
zahájen Floriánskou mší v zámecké kapli. Následoval 
průvod, který za doprovodu dechové hudby Valanka a 
mažoretek dorazil na místní náves, kde probíhaly oslavy 
celý zbytek dne. Návštěvníci měli možnost zhlédnout 
prezentace i dalších místních spolků. Program pokračoval 
křtem knihy „Bližnímu k ochraně, vlasti k oslavě“. Poté naši 
dobrovolní hasiči převzali zasloužená hasičská ocenění. 
Z rukou čestného náměstka SH ČSM Josefa Netíka bylo 
sboru předáno „Čestné uznání Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska“. Pořadatelé mysleli i na ty nejmenší. 
Dětem zahrálo pohádku loutkové divadlo, dále pro ně bylo 
připraveno malování obrázků s hasičskou tématikou. Za obrázek obdržely žeton na 
zmrzlinu zdarma. Děti si také užily malování na obličej, skákací hrad, jízdu na koni, či 

v hasičském historickém autě „Máňa“. Odpolední program byl zahájen koncertem žáků ZUŠ Dobruška. Poté předvedli 
svůj hasičský útok místní nejmladší hasiči a dorost, nezapomněli jsme ukázat ani historickou techniku. Odpoledne 
zakončil koncert dechové hudby a v podvečer vystoupil písničkář Pavel Helan. Večerní čas vyplnila taneční zábava, 
která byla ve 22 hodin přerušena, aby mohla vyniknout hudební světelná fontána, kterou předvedla naše jednotka u 
rybníka na návsi.  
 

 
 
   Závěrem bych rád uvedl, že náš hasičský sbor pořádá v obci mnoho kulturních akcí – počínaje tradičním hasičským 
plesem, přes letní taneční zábavu, skalecký „Srandamač“, až po třídenní Kateřinské posvícení. S historickou technikou 
se pravidelně účastníme Hasičských slavností v Litoměřicích, dále pak Dne bezpečnostních složek IZS v nedaleké 
Dobrušce a výročí ostatních sborů okresu. Velice nás potěší, pokud se s Vámi setkáme na některé ze zmíněných akcí.  
 

Pro případné zájemce a sběratele je kniha o historii SDH Podbřezí k prodeji na obecním úřadě v naší vesnici. 
 
 

   Pavel Mervart 
starosta SDH v Podbřezí – Skalce 
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Sdružení žen  
 

Ukliďme Česko 
 

    Jakmile na tvářích ucítíme jarní sluníčko, tak 
to je ten nejlepší impuls pro jarní úklid. Již 
tradičně se do úklidu zapojují nejprve děti ze 
základní školy a pak vyráží i místní dobrovolníci. 
   Školním dětem počasí přálo, a i když 28. 
března byla ještě trochu zima, tak je nic 
neodradilo a do úklidu se vrhli s vervou. Zřejmě 
už Přemysl Oráč zanechal v polích kus železa, 
ale děti moc dobře věděly, že takové železo se 
jen tak v přírodě nerozloží. Další úklidová četa 
nastoupila 5. dubna, a i když to vypadalo, že 
nás vítr odfoukne, tak my jsme se nezalekli a 
nějaké ty pytle s odpadky jsme nasbírali. 
 

Díky všem, že se do úklidu zapojujete. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jarní tvoření 
 

   Plníme přání na počkání a když se řekne, že tu máme tvořeníchtivé dámy, tak se přání musí splnit 😊Chce to jen 
větvičky různého druhu, nějaký ten mech, skořápky a malé ozdůbky a jarní dekorace je na světě. Ba ne, je k tomu 
potřeba i veselá nálada a chuť tvořit, kterou tu naše skvělé ženské mají. Slovo dalo slovo, a 29. března přišla na 
výpomoc  Jana Marešová, která má dekorace v malíku. Věřím, že se večer povedl, a všechny jste si odnesly krásné 
výrobky, které vám určitě rozveselily jarní domácnost.  

 



ROČNÍK XXXI    LÉTO 2025 
 
 
   Stránka 15 
  
 

Povídání o Japonsku 
 

   V dubnu odstartovala v japonské Ósace světová výstava Expo 2025. Na tuto počest jsme si přímo z Ósaky pozvali 
Mgr. Namiko Sakamoto, aby nám povyprávěla o japonské kultuře a její cestě do Česka.  
Vyprávění to bylo zajímavé. Dozvěděli jsme se něco o japonské kultuře, rodině, školství. Zjistili jsme, že baseball je v 
Japonsku velmi oblíbený sport. Také jsme si vyzkoušeli držení hůlek, a to byla teprve výzva. Ne každý by se                    

v Japonsku najedl 😊 Zajímavé bylo také tvoření jmen a představení japonského písma – k zápisu japonštiny se 
používá směs tří znakových systémů. Jsou to kandži, hiragana a katakana. Ale jestli na papíře bylo napsáno dobrý den 
nebo kuře na paprice, tak to jsme nerozluštili. Na závěr nechyběla ani móda a předvedení japonského kimona. Velice 
mě zaujala naše místní mládež, která se o japonštinu zajímá. Tak jim budeme přát, aby se jednou do Země 
vycházejícího slunce podívali. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Renovace naučné stezky 
 

   Pamatujete si na hlášku z filmu Na samotě u lesa? "...ale co to zase zhltne materiálu, to máte: písek, vápno, cement, 
cihly, tvárnice, překlady, krovy, latě, tašky, odpad, hřebíky, vruty, šrouby, dráty, to máte ty dvojlinky, trojlinky, okapy, 
plechy, zemnící drát, elektroměr, pojistky, hromosvod, krabice od vypínače, krabice odbočné..." Tohle všechno jsme 

naštěstí nepotřebovali 😊 Ale už bylo dobré, podívat se na stříšky, které by sice ještě vydržely, ale proč čekat, než se 
něco zničí, když tomu můžeme předcházet. S renovací stříšek nám pomohl Martin Dušek a prvotní nátěry zajistil Jirka 
Čepela. Moc děkujeme. Vše jsme stihli do hasičských slavností a setkání rodáků. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Za Sdružení  žen Petra Čepelová 
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Dětský den 
 
Začátkem června se konají dětské dny všude. I v Podbřezí tomu tak tradičně bývá. Máme rádi, když si každé dítě náš 
den užije, něco zajímavého prožije, něco si vyrobí, odnese, nebo se dozví. Letos jsme pro ně vymysleli cestu kolem 
světa. Každé zastavení je přeneslo do jiné části naší planety, uhodnete, které to byly? 
 

1) Je to největší kontinent, žije tu nejvíc lidí, někteří nejedí příborem, ale hůlkami, což si děti mohly na stanovišti 

vyzkoušet. Ze zvířat tu můžete potkat třeba pandu, velblouda, nebo kobru. ……………………………. 

2) Další zastávkou byl kontinent se spoustou těžkostí, mezi nimi můžeme jmenovat třeba špatný přístup k pitné 

vodě. Ale taky se spoustou přírodních krás, místem, kde volně žijí velcí savci, jako třeba žirafy, sloni, 

nosorožci a také kontinent se spoustou nerostného bohatství, co se tu těží. Proto děti nosily vodu a hledaly 

diamanty.  …………………….. 

3) Jsou dva a jsou od sebe daleko. Je tam obrovská zima, led a sníh. Na jednom můžete potkat ledního medvěda 

a na druhém třeba tučňáky. Severní a ……………….    …………………… 

4) Velkou část tohoto kontinentu pokrývá tropický deštný prales. Pěstují se zde třeba kávové boby. Žijí tu lamy, 

nebo lenochodi. Jedno město je proslulé karnevalem. Krásnou karnevalovou masku jste si mohli vyrobit i na 

dětském dni.…………………… 

5) Úkoly na tomto stanovišti byly indiánské, podle původních obyvatel kontinentu. Ale pochází odsud třeba také 

McDonald, Ford, nebo Apple. ……………………………………. 

6) Žijí tam klokani, a proto se na tomto stanovišti skákalo. Mohli jste si odnést pomalovaný bumerang, nebo 

obličej zdobený jako domorodí Aboriginové. ……………………….. 

7) A jak se jmenuje ten náš kontinent? …………………… 

 
Díky za pomoc všem a těšíme se na příští rok, snad nám počasí bude víc přát. 

          Za Sdružení žen Naďa Kasperová 
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Základní a Montessori mateřská škola 
 

   Letošní jaro bylo v naší škole opět pestré. O tradičním masopustním průvodu 4. března nám přálo počasí, sluníčko 
nás hřálo, nemuseli jsme pospíchat do tepla a mohli jsme se zastavit a potěšit zpěvem obyvatele na více místech 
obce. O jarním projektovém dni poznávali mladší děti se zapojením všech smyslů různé živočichy, rozlišovaly jejich 
hlasy, hmatem vnímaly jejich srst či peří. Starší děti mimo jiné zhlédly dokument o ledňáčkovi. 

   Také letos maminky pro děti nachystaly Noc s Andersenem – tentokrát to 
byla Poetická noc s Andersenem, při které se děti seznámily s různými 
básnickými formami, např. haiku. 
Žáci 3. – 5. ročníku pak navázali přespáním ve škole. 
   V pátek před Smrtelnou nedělí 4. dubna jsme se rozloučili se zimou 
vynášením Morany. Počasí bylo ten den také hezké, nicméně po 
Velikonocích se navzdory našemu volání jara ještě na pár týdnů ochladilo. 
Ty jsme tedy věnovali výuce a také přípravě divadelního představení, 
kterým jsme 3. června oslavili se zpožděním Den matek a zároveň 
v předstihu Den otců. Náš kroužek TADRAK nacvičil hru Vodník, volně 
upravenou podle balady K. J. Erbena. Představení mělo úspěch, část jsme 
zahráli také při příležitosti návštěvy komise ze soutěže Vesnice roku a poté 
celou pro starší podbřezské spoluobčany. 
V červnu také proběhly školní výlety – první, druhý a třetí ročník jel do 
muzea Merkuru v Polici nad Metují. Děti si prohlédly výrobky postavené z 
léty prověřené stavebnice a každý si sešrouboval svoji kopretinu. Po 
prohlídce absolvovaly pěší výlet Broumovskými stěnami. Žáci čtvrtého a 

pátého ročníku vyrazili na dvoudenní výpravu, při které jsme 
mimo jiné navštívili řemeslnou školu v Jaroměři. Páťáci se ještě 

navíc 
vypravili na 
dva dny do 

našeho 
hlavního 

města, kde si 
prohlédli 

Pražský hrad a další památky. Školní rok jsme zakončili zahradní 
slavností, při které nám hrála kapela ZUŠ z Dobrušky. 
 
 

Za celý tým školy přejeme všem léto plné pěkných zážitků, dětem odpočinkové prázdniny, odcházejícím páťákům 
hodně úspěchů v dalším studiu a s ostatními se těšíme na viděnou v září. 

Anna Hrčková a Eva Pavlová 
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                 Návštěva komise Vesnice roku 10.6.2025                  Zahradní slavnost ZŠ 24.6.2025 

                 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


